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Dr. V a r g a   L a j o s polgármester: köszöntötte a testület tagjait, a meghívott vendégeket, az 

ülést megnyitja. 

 

Napirendi tervezet: 

 

1. Díszpolgári cím adományozása 

 

A képviselő testület a napirendi javaslatot egyhangúlag elfogadta. 

 

1. Díszpolgári cím adományozása 

 



Dr. V a r g a    L a j o s polgármester: Dombegyház Nagyközség Képviselő- testülete 

elhatározta, hogy Díszpolgári címet adományoz Dr. Nagy Zoltánnak. Kiemelkedő kutató, 

eredményes szakmai munkájáért és a Dombegyházi Nagyközség közéletének javításában 

végzett tevékenységéért. Most szeretnék idézni Dr. Nagy Zoltántól. 

Dombegyház Nagyközségben születtem 1908. november 16-án, középiskoláimat Makón és 

Szegeden végeztem. A budapesti Pázmány Péter Tudományegyetem Bölcsészettudományi 

karán 1934-ben művelődéstörténetből, olasznyelvből és irodalomból és a magyar föld 

archeológiából doktoráltam. Egyetemi tanulmányaim alatt 1932-től kezdve a Művészeti 

Keresztényrégészeti Intézetben díjtalan majd ösztöndíjas gyakornoki szolgálatot teljesítettem. 

1931-ben megnyertem az országos Ösztöndíj Tanács ösztöndíját a Római Kollégium 

Hungarikumban de a kormány takarékossági rendelkezése következtében kiküldetésemre nem 

került sor. Ezek után 2 éven át az MTA belföldi tudománykutató ösztöndíjában részesültem. 

1934 és 1938 között a Műemlékek Országos Bizottságánál teljesítettem szolgálatot. 1937 

1938 években az MTA ösztöndíjával végeztem tanulmányokat. 1939 januárjától Telek Pál 

miniszterelnök előadójaként a Miniszterelnökségen dolgoztam, ezt követően a Vallás és 

Közoktatási minisztérium művészeti osztályán dolgoztam. Majd a Budapesti Ötvös 

kollégiumban tanárként dolgoztam. Ezt követően a Vallás és Közoktatási Minisztérium 

Szegedi Intézetének igazgatóhelyettesévé neveztek ki. Az egyetemi tanári kar nagy részének 

elbocsátása során állásomat elveszítettem 1951-ben. Budapestre visszaköltözve más 

elhelyezkedési lehetőség hiányában biztosítási ügynökösködésben dolgoztam. Majd a 

Művészettörténeti dokumentációs központ megbízásából folytathattam munkám főként 

Szegedi és Esztergomi levéltári kutatásokat. 1952- 1954-ben magyar-nyelv és irodalom 

szakos tanárként helyettesítettem a Zrínyi Ilona majd  Képző-és Iparművészeti 

Gimnáziumban. Ezt követően 1959-ig betegség miatt rokkantsági ellátásban részesültem. A 

Művelődési Minisztérium 1960-ban az Esztergomi Balassi Bálint Múzeum igazgatójává 

nevezett ki. Majd 1962-ben megbízott az Árpádkori Palota vármúzeumi igazgatói teendőinek 

ellátásával. Működésem során anyagi támogatást sikerült nyernem korszerű felújításhoz, 

Babits Mihály elhanyagolt lakóházát felújítattam és emlékmúzeummá berendeztettem. 

Nyugdíjazásom után még nagyobb odaadással folytattam a Közép- és Reneszánsz korszakra 

vonatkozó kutatásaimat, melyekről számos tanulmányom jelent meg. 

 

Dr. V a r g a   L a j o s polgármester: Dr. Nagy Zoltán házasságából 4 gyermek született. 

1994-ben bekövetkezett halála óta gyermekei ápolják édesapjuk szellemi örökségét. Ebben a 

tevékenységben Dr. Nagy Zoltán szülőfaluja hivatalosan is osztozik. 

 

N a g y   J u d i t: nagyon szépen köszönöm a megtiszteltetést és kitüntetést édesapám 

nevében. Édesapám hatalmas szerelemmel szerette hazáját és Dombegyházát. Édesapám 

szeretete és Dombegyházi emlékei miatt nagy szeretettel gondolok én  is Dombegyházára. 

Saját magam is múzeumi restaurátorként dolgoztam és felajánlom szíves segítségem 

Dombegyháza számára. Mi a gyermekei  és unokái is példaképként tekinthetünk szüleink  

tiszta életére. 

 

Dr. V a r g a   L a j o s polgármester: köszönöm a megtisztelő szavakat Köszöntöm 

településünk legidősebb polgárát Kiss Mátyásnét, aki szeptember 29-én tölti 93-ik 

születésnapját. Jó egészséget kívánunk neki szerettei körében. Jelezték, hogy ő nem tud 

eljönni, így lánya fogja átvenni a díjat. 

 

L i p p a i   F e r e n c n é: köszönöm szépen édesanyám és családom nevében is. Sajnos ő 

betegsége miatt nem tudott eljönni. És mindenkinek köszönöm, aki gondolt rá. 

 



Dr. V a r g a   L a j o s polgármester: köszöntöm a település legfiatalabb tagját Ordódi 

Krisztinát, aki 2008. szeptember 14-én született. Egészséges, sikeres és hosszú életet 

kívánunk neki. 

 

O r d ó d i   P á l: feleségem és magam nevében köszönöm szépen 

 

Dr. V a r g a   L a j o s polgármester: Tisztelt testület, kedves vendégeink, hölgyeim és uraim 

a hivatalos rész végéhez érve, szeretném kérdezni, hogy szeretne-e valaki szót kérni. 

 

Dr. K a r s a i   J ó z s e f országgyűlési képviselő: szeretettel és tisztelettel köszöntelek 

benneteket és a vendégeket Dombegyházán. Felemelő érzés az, amit az ember itt lát és 

nagyon örülök annak, hogy új megyei leosztásban, rendszeresen, mindig találkozunk Balogh 

József úrral aki a megye részéről szívén viseli minden település sorát. Köszönöm, hogy a 

testület szép számban megjelent és komolyan vették azt, hogy egy igazi tudós ember 

díszpolgár lesz Mert itt maradt meg, kis vidéki településeknél, az egyszerű embereknél a 

tisztesség, ahová az úri huncutság még nem költözött be. Azt hiszem, mindannyian büszkék 

lehetünk, hiszen innen nagyon sok ember elment, nagyon sok embert adtunk az országnak ez 

elmúlt 100, 200 évben. Szép, komoly hagyományaink vannak, amiket nem tudunk még 

bemutatni, hiszen a kunhalmok rejtélyeit még ma sem derítették fel. Azt hiszem, hogy mi itt 

mindannyian szeretjük ezt a környéket. Megígértem magamnak már 2 éve, hogy én nem 

vagyok hajlandó semmilyen politikáról beszélni, nincsenek ellenségeim, esetleg ellenfeleim, 

de még ezt is csúnya szónak találom. Fontos Kisdombegyház és Magyardombegyház, amely 

nagyon közel vannak, és muszáj ellássátok a régi integrációt., fontos annak fenntartása és a 

régi kapcsolatok megőrzése, hogy nekik is könnyebb legyen és nektek is. Ha itt ti megdőltök, 

akkor megdőlnek a kistelepülések is, mert akkor sem körjegyzőség, sem közös iskola sem 

semmi egyéb nem lesz. Én azt hiszem, hogy nagyon fontos az együttműködés, hogy itt egy 

közös határátkelőhelyet nyissunk, hiszen a vállalkozóknak igen is mozogni kell és át kell 

járni. Nincs konkurencia, és én még jobban harcolok ért, hiszen Battonyán már mozog a 

mezőgazdasági és személyforgalmi határátkelőhely is. Én arra kérem a polgármester urat, 

hogy ne adják fel azt, hogy legyen falunap, városnap vagy községnap, hiszen akár milyen 

szegények vagyunk is, ezt meg kell csinálni, mert az embereket itt kell tartani. Úgy 

gondolom, vannak különböző nézeteink, de ha megegyezünk valamiben, akkor előre kell 

mozdítanunk a szekeret és én a megegyezés híve vagyok és azé, hogy együtt húzzuk a 

szekeret. Fontosnak tartom, ezt a megemlékezést. Még egyszer köszönöm szépen és 

mindenkinek jó egészséget és hosszú életet kívánok. 

 

Dr. V a r g a   L a j o s polgármester: megköszönöm a polgármester úr történeti áttekintését, a 

jelenkori gazdasághoz vonatkozó szavait, és elmondhatom azt, hogy ugyanazon célokért 

együtt dolgozunk. 

 

B a l o g h   J ó z s e f megyei önkormányzat tanácsnoka: kedves polgármester úr, képviselők, 

vendégek köszöntöm önöket és köszönöm a meghívást. Én magam több alkalommal voltam 

Dombegyházán, hivatalos minőségben most először. Örülök, hogy ide jöhettem, sok nyílt 

tekintetű ember közé. Én is egy kis település lakója vagyok, Szabadkígyóson élek, ott vagyok 

polgármester már 10-ik éve. Igyekszem óvni településem jövőjét és büszke vagyok arra, hogy 

egy falu polgára vagyok és büszkén gondolok arra, hogy minden kis településnek vannak 

értékes emberei. Úgy gondolom, ha nem becsüljük meg falvaink jelenét, jövőjét, ezeket az 

értékeket kockáztatjuk. Szeretném elmondani, hogy nálunk is született egy híres ember, akit 

Pándy Kálmánnak hívnak. Még egyszer köszönöm, hogy itt lehettem és kellemes ünnepeket 

kívánok. 



 

Dr. V a r g a   L a j o s polgármester: megköszönöm a polgármester úr szavait és 

megkérdezem, hogy kíván-e még valaki szót kérni. 

 

G e r e n d e l i   G y ö r g y képviselő: az ünnepi alkalommal kapcsolatban néhány szóban 

szeretnék megemlékezni Dr. Nagy Zoltánról. Mindketten kutattuk Balsaráti Vitus János életét, 

amellyel kapcsolatban találkozót beszéltünk meg. Szorongással ültem le beszélgetni első 

alkalommal, azonban beszélgetés közben a szorongásom elmúlt. Mély és humánus embernek 

ismertem meg. Életem egyik ajándékának tartom, mentálisan és morálisan is, hogy atyai jó 

barátként tisztelhettem őt. És kívánom, hogy nagyon sok ilyen embert tisztelhessünk még, 

köszönöm szépen. 

 

Dr. V a r g a   L a j o s polgármester: ezúton szeretném meghívni kedves vendégeinket a 

Halmok Közi Sokadalom nevű rendezvényünkre Dombegyház vendégváró falunapjára. 

 

Mivel több bejelentés nem volt Dr. Varga Lajos polgármester az ülést berekesztette. 

 

 

Kmf. 

 

……………………………...      ……………………………. 

Dr. Varga Lajos polgármester            Vetró László jegyző 


